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Bydelsforeningen 
Kanalbyen ved Lillebælt 

Nyhedsbrev fra 

Velkommen til de nye beboere i 
Carolinelunden 
I denne måned begynder der at 
flytte beboere ind i de nye boliger 
i Carolinelunden på sydsiden af 
Frederiks Kanal. Der skal lyde et 
hjerteligt velkommen fra 
Kanalbyens over 500 beboere. 
Der dukker sikkert mange 
spørgsmål op som ny beboer. Et af 
stederne, hvor du ofte kan finde 
svaret, er på Bydelsforeningens 
hjemmeside Bydelsforeningen.dk. 
Her har vi samlet er masse praktisk 
information, og her bliver 
invitationer til bydelsforeningens 
arrangementer slået op. Du kan 
også finde mailadresser på 
kontaktpersoner. Tidligere numre 
af nyhedsbrevet ligger også her.  

 
Carolinelund er klar til indflytning. Vi byder 
velkommen til de nye beboere i Kanalbyen. 

Det allervigtigste er straks at 
tilmelde dig vores elektroniske 
nyhedsbrev på hjemmesiden. Så 

bliver du automatisk opdateret 
om de seneste tiltag. I øvrigt 
trækker vi jævnligt lod om 
fribilletter til musikarrangementer 
i Tøjhuset blandt de tilmeldte. Så 
jo før du får dig tilmeldt, jo større 
chancer har du for fribilletter til en 
aften med netop dine 
yndlingskunstnere. 
 
Indkaldelse til Dialogmøde – 
Bemærk: Dato ændret til 8. marts 
Bydelsforeningen indkalder til 
dialogmøde i henhold til 
vedtægterne den 8. marts 2023 kl. 
19.00-21.00. Mødet bliver også 
denne gang holdt i Tøjhuset. På 
grund af den overvældende 
interesse på de seneste 
dialogmøder er tilmelding 
nødvendig. Tilmelding kan ske til 
foreningens administrator på  
tilmelding@bydelsforeningen.dk 
senest den 1. marts 2023. Ved 
tilmeldingen bedes du oplyse 
antal personer, du tilmelder. 
Indkaldelsen i sin helhed bliver 
offentliggjort under aktiviteter på 
Bydelsforeningen.dk. 
 
Julehygge i Kanalbyen ved 
Lillebælt 
Søndag den 18. december blev 
julen spillet ind i Kanalbyen. 
Postorkesteret trodsede kulden 

og underholdt med julens dejlige 
toner.  
 

 
Postorkesteret spillede og skabte 
julehygge, selv om det var hundekoldt. 

De ca. 80 fremmødte nød 
underholdningen og varmede sig 
på glögg og cacao, der blev 
serveret i Orangeriet i Søndervold.  
En hyggelig eftermiddag. 
 
Bydelsforeningen har indsendt 
høringssvar om havneudvidelsen 
De fleste beboere er nok bekendt 
med, at ADP har et ønske om at 
udvide havnen op mod Kanalbyen. 
Specielt beboerne på Langebro må 
forventes at blive berørt, især 
hvad angår støjgener. Planerne er 
offentliggjort, og høringsfasen er 
afsluttet.  
Det er Bydelsforeningens ønske, 
at Kanalbyen fortsat skal kunne 
udvikles i sameksistens med 
virksomhederne på havnen. Men 
det skal ske på en måde og under 
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betingelser som sikrer, at 
Bydelsforeningens medlemmer 
ikke stilles ringere som følge af 
udvidelsen. Derfor har bestyrelsen 
udarbejdet høringssvar, som er 
indsendt til kommunen.  
 
Forskønnelse af bede langs 
Promenaden  
Det er nu over fem år siden, de 
første beboere flyttede ind i 
Frederikshuset langs kanalen. 
Dengang blev de første bede langs 
Promenaden etableret. Siden er 
træerne vokset kraftigt, mens 
bunddækket tabte kampen mod 
ukrudt. Nu er træerne blevet 
stynet, og der er plantet nyt 
bunddække.  
Det ser meget lovende ud, og nu 
glæder vi os bare til at træerne 
igen springer ud. 
 

 
Der er ikke meget at se endnu, men til 
sommer bliver bedene sikkert rigtig flotte. 

Crossbridge nedsætter støjen 
Især beboerne i Kongens Punkt 
har jævnligt været generet af støj 
fra havneterminalen. Nu bliver 
problemet forhåbentligt løst. 
”Crossbridge Energy kan godt selv 
høre, at deres anlæg støjer. Så nu 
bruger selskabet en million kroner 
på at skrue ned for lyden”. Sådan 
lød overskriften på en artikel i 
Fredericia Dagblad den 28. januar. 
Crossbridge har nu valgt at 
etablere støjskærme. 
Støjskærmene placeres, så de 
støjende anlæg skærmes af mod 

nord og mod vest - altså de 
verdenshjørner, der vender ind 
mod Kanalbyen.  
Arbejdet med at etablere 
støjafskærmningen ventes 
igangsat inden sommerferien. 
Læs artiklen her. 
 
Ny færgeterminal ud for 
Langebro 
Bridgewalking har købt turbåden 
Aventura, der fremover vil komme 
til at ligge fast i Fredericia. Derfor 
er der behov for at etablere en 
betonflydebro. Det vil i praksis 
blive ved kajen nær 
Toldkammeret. Derudover skal 
der etableres skiltning, og 
ventefaciliteter. Teknisk Udvalg 
har på et møde den 9. januar 
bevilliget penge til projektet. Læs 
mere i mødereferatet fra Teknisk 
Udvalg. 
 
TIP: De anførte links fører dig helt 
hen til det rigtige sted 
Når der i en artikel er anført en 
hjemmesideadresse som f.eks. 
Bydelsforeningen.dk, er det ikke 
meningen, at du selv skal ind at 
bladre på hjemmesiden. Der ligger 
nemlig en specifik adresse bag 
hvert link. Så når du trykker på et 
link, bliver du automatisk ført helt 
ind til det rigtige sted. 
 
Skiltning med ordensreglement 
langs kanalen gennemført  
I sommeren 2020, mens 
Promenaden stadig var en 
byggeplads, oplevede vi store 
problemer med børn og unge, som 
havde en meget upassende 
opførsel ved kanalen ud for 
Kongens Punkt og Frederikshuset. 
Der blev nedsat en arbejdsgruppe, 
som bl.a. anbefalede opsætning af 
skilte med ordensregler, så politiet 
har mulighed for at håndhæve 
reglerne. Nu er de sidste skilte sat 

op. Forhåbentlig kommer vi aldrig 
til at opleve noget lignende som i 
sommeren 2020. 
 

 
Nu er skiltningen med ordensregler langs 
Promenaden fuldført. 

Tilmeld dig nyhedsbrevet og vind 
fribilletter til koncerter 
Det er ekstra fordele ved at være 
tilmeldt nyhedsbrevet. Tre af 
nyhedsbrevets læsere har netop 
vundet fribilletter til musik i 
Tøjhuset. Denne gang var det 
koncerter med Barock, Øernes 
Blues Band og Thomas 
Buttenschøn. De heldige vinderne 
har fået direkte besked. 
Blandt de tilmeldte pr. 15. marts 
trækker vi lod om billetter til 
Musicalaften, The Sandmen og 
Østkyst Hustlers. 
Skynd dig at blive tilmeldt på 
Bydelsforeningen.dk, hvis det ikke 
allerede er sket.  
 
Næste nummer 
Nyhedsbrevet er planlagt til at 
udkomme næste gang primo maj. 
Indlæg modtages gerne på 
kommunikation@bydelsforeninge
n.dk. 
 
Redaktionen 
Redaktionen består af 
kommunikationsudvalget ved 
Anette Dal - Kongens Punkt, 
Kirsten Høj Nielsen - Kongens 
Punkt og Torben Mølkjær - 
Frederikshuset.  
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